
PROTOKÓŁ Nr LXI/2023

z przebiegu LXI sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 27 stycznia 2023 r.

od godziny 1200 do 1405 w Sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

 Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku - lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

 Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,

 Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzyska,

 Kamila Bąk – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

 Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

  Rafał Głyżewski – Podinspektor ds. promocji,

  Adam Smełsz – Inspektor ds. informatyki.

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku sesji.

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania

uchwał Rady Miejskiej.

6. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2023 r.;

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na

lata 2023-2030;

3) ustalenia  stawki  za  1  km  przebiegu  pojazdu  przyjmowanej  do  obliczania  zwrotu

rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych,

4) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  podwyższenia  kryterium  dochodowego  w  celu

udzielania wsparcia  w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole

i w domu” na lata 2019-2023;

5) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  określenia  zasad  zwrotu  wydatków  w  zakresie

dożywiania  w  formie  posiłku  albo  świadczenia  rzeczowego  w  postaci  produktów

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole

i w domu” na lata 2019-2023;
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6) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi

w zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  lub  osadników  w  instalacjach

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych oraz właścicieli

nieruchomości,  którzy  nie  są  obowiązani  do  ponoszenia  opłat  za  gospodarowanie

odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Wyrzysk;

7) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku

za 2022 rok;

8) przyjęcia  sprawozdania  z  działalności  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  Rady

Miejskiej w Wyrzysku za 2022 rok;

9) rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Wyrzyska;

10) odmowy  uzgodnienia  projektu  uchwały  Sejmiku  Województwa  Wielkopolskiego

w sprawie Parku Krajobrazowego Dolina Noteci;

11) Obwieszczenia Nr .../.../2023 Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 27 stycznia 2023 r.

w sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  w  sprawie  ustalenia  maksymalnej

liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy Wyrzysk.

7. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.

9. Wolne głosy.

10. Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad 1. Otwarcie sesji.

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Roman

Łuka, który na wstępie bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia w obradach uczestniczyło 14 radnych, tj.

93,3% ustawowego składu rady (na dzień dzisiejszy).

Ad 3. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  Rady przedstawił  poszczególne  punkty  porządku  obrad.  Następnie  zapytał,

czy do przedstawionego porządku obrad są jakieś wnioski.

Burmistrz Wyrzyska – Bogusława Jagodzińska poprosiła o zdjęcie z porządku obrad w pkt. 6 ppkt.

10  uchwały  w  sprawie  odmowy  uzgodnienia  projektu  uchwały  Sejmiku  Województwa

2



Wielkopolskiego w sprawie Parku Krajobrazowego Dolina Noteci. Jako powód mówczyni wskazała

dostrzeżenie  licznych  zagrożeń  związanych  z  przyjęciem  projektu  uchwały  w  sprawie  Parku

Krajobrazowego. W związku z tym, że pojawiły się głosy osób bezpośrednio zainteresowanych

z tytułu  posiadania  gruntów  w  obrębie  proponowanego  Parku  Krajobrazowego  Pani  Burmistrz

nadmieniła, że należy jeszcze raz pochylić się nad tym projektem. Ponadto poinformowała, iż Rada

Miejska musi podjąć uchwałę opiniującą pozytywnie bądź negatywnie przedłożony przez Sejmik

Województwa Wielkopolskiego projekt uchwały w sprawie Parku Krajobrazowego w terminie do

15 lutego br. Wobec tego mówczyni dodała, że jest jeszcze czas na to, aby przedyskutować pewne

zagadnienia  z  osobami,  które  przygotowały ten  projekt.  Pani  Burmistrz  zaprosiła  radnych oraz

wszystkie zainteresowane tą tematyką osoby na spotkanie z pracownikami Urzędu zajmującymi się

zagospodarowaniem przestrzennym oraz przedstawicielami Urzędu Marszałkowskiego do spraw

parków krajobrazowych, które odbędzie się 1 lutego br. o godz. 15:30 w Sali Sesyjnej. Mówczyni

nadmieniła,  że  na  spotkaniu  zostaną  przedłożone  opinie  i  wnioski  władz  Gminy,  a  także

przedstawicieli  Urzędu Marszałkowskiego,  którzy  zajmują się  tą  tematyką.  Po omówieniu  tych

kwestii będzie możliwość podjęcia stosownej uchwały w określonym terminie. 

Ponadto  mówczyni  poprosiła  o  wprowadzenie  punktu  dotyczącego  przyjęcia  projektu  uchwały

w sprawie  zasad  i  trybu  udzielania  dotacji  na  realizację  zadań  inwestycyjnych  obejmujących

finansowanie  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót  budowlanych  przy  zabytku

wpisanym do rejestru  zabytków lub  gminnej  ewidencji  zabytków,  ich  rozliczania  oraz  kontroli

w ramach  Rządowego  Programu  Odbudowy  Zabytków.  Mówczyni  wskazała,  iż  jest  to  nagła

sytuacja.  Program  i  nabór  wniosków  trwa  do  17  marca  br.  Oczekiwano,  że  zapewnienie

beneficjentom programu odbudowy zabytków będzie łatwe,  jednak okazało się,  że  wymaga on

zawarcia w stosownych przepisach prawa. Mimo podjęcia uchwały o dotacjach z budżetu gminy,

nie  mamy  możliwości  wykorzystania  środków  z  funduszy  państwowych,  które  uzyskaliśmy.

Dlatego  Gmina  musi  opracować  nową  uchwałę,  aby  umożliwić  beneficjentom  skorzystanie

z programu. Beneficjentem może być każda osoba, która ma w swoim zarządzaniu zabytek wpisany

co najmniej w ewidencję zabytków gminnych. Mówczyni nadmieniła, że Gmina nie ponosi winy za

pilną  procedurę,  ponieważ  program  został  wydłużony  z  powodu  braku  odpowiednich  uchwał

w gminach. W przypadku nie przystąpienia w dniu dzisiejszym do procedowania uchwały Gmina

nie zdąży w odpowiednim czasie podjąć właściwej uchwały. Z tego powodu mówczyni wskazała,

że  poprosi  Pana  Przewodniczącego  o  przerwę  w  celu  pochylenia  się  nad  ww.  projektem.

Nadmieniła, że Pani Sekretarz przedstawi niezbędne do realizacji programu zmiany, które zostały

wprowadzone  w  projekcie.  Następnie  projekt  zostanie  przekazany  do  instytucji  opiniujących.

Dzięki szybkim działaniom mieszkańcy Gminy Wyrzysk będą mieli możliwość skorzystania z ww.

programu.  Nie  przejęcie  uchwały  w  terminie  spowoduje,  że  Gmina  nie  będzie  mogła  ogłosić

konkursu na  przyjmowanie wniosków. Wobec powyższego mówczyni  zwróciła  się  z  prośbą do
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Wysokiej  Rady  o  przyjęcie  projektu  uchwały  i  wskazała,  że  jego  omówienie  nastąpi  podczas

zaproponowanej przez nią przerwy.

Radny Stefan Wełniak zwrócił się z zapytaniem czy spotkanie, o którym wcześniej wspomniała Pani

Burmistrz, jest pierwszym tego typu spotkaniem? Czy w innych gminach miało już miejsce tego

typu spotkanie?

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska odpowiedziała, że niestety nie posiada wiedzy w tym

zakresie. Na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, które

odbyło się w poniedziałek (23 stycznia br.), padło wiele pytań, w związku z czym Pani Burmistrz

zdecydowała  się  poprosić  przewodniczącego  o  usunięcie  tego  punktu  z  porządku  obrad.

Przedstawiciele  Urzędu  Marszałkowskiego  zasugerowali,  że  takie  spotkania  będą  się  odbywać

w gminach, jednakże podkreślili, że gminy nie podejmują tej uchwały i po upływie terminu zostaje

ona zaopiniowana pozytywnie. Wobec licznych wątpliwości i pytań, podjęto decyzję o poszerzeniu

tematyki spotkania dla osób zainteresowanych. Przedstawiciele zgodzili się na tę propozycję.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  porządku  obrad  wraz  ze

zmianami.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

 ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

Ad 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady  poinformował, że protokoły zwyczajowo dostępne są do wglądu w Biurze

Rady i była możliwość zapoznania się z ich treścią. W związku z powyższym zapytał, czy ktoś

z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu.

W związku  z  brakiem uwag  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia

protokołu z LIX sesji, która odbyła się w dniu 20 grudnia 2022 r.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
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Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z LX sesji, która odbyła

się w dniu 29 grudnia 2022 r.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

Ad 5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania

uchwał Rady Miejskiej.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz  Wyrzyska dopowiedziała  o dwóch wydarzeniach,  które nie

zostały  ujęte  w  sprawozdaniu,  gdyż  kończy  się  ono  na  dniu  22  stycznia  br.  Mówczyni

poinformowała, że uczestniczyła w rocznej odprawie Komendanta Wojewódzkiego Policji – Piotra

Mąki z policjantami oraz komendantem powiatowym Policji w Pile. Podczas spotkania nastąpiło

podsumowanie działań kryminalnych, prewencyjnych i drogowych na terenie powiatu pilskiego.

Natomiast 24 stycznia br. odbyła się odprawa Komendanta Powiatowego Policji w Pile – Marcina

Kowalskiego  z  policjantami  i  komendantami  komisariatu  policji  w  Wyrzysku,  podczas  której

przedstawiono statystyki dotyczące zdarzeń, wykroczeń, przestępstw na terenie Gminy Wyrzysk,

a także  omówiono  kwestie  bezpieczeństwa.  W  spotkaniu  brali  również  udział  przedstawiciele

Straży Miejskiej oraz przedstawiciele Ochotniczej Straży Pożarnej. Podczas spotkania mówczyni

przedstawiła propozycje objęcia opieką służb mundurowych miejsc zagrożenia, takich jak: parking
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miejski,  targowisko,  stadion,  park  miejski,  teren  wokół  szkoły,  a  w  Osieku  nad  Notecią  teren

w pobliżu „Orlika”. Pani Burmistrz poprosiła o zwiększenie liczby patroli pieszych, ponieważ jest

ich zbyt mało. Zwróciła również uwagę na odbywające się na parkingu miejskim oraz targowisku

„rajdy  samochodowe”,  za  które  policja  nakłada  mandaty.  Dodała,  że  wiele  mandatów  zostało

nałożonych  przy  pomocy  monitoringu,  który  jest  dostępny  w  Wyrzysku.  Policja  wielokrotnie

korzysta  z  monitoringu,  aby ukarać  sprawców naruszeń,  i  w tym celu  współpracuje  ze  Strażą

Miejską  w  Wyrzysku,  która  udostępnia  Policji  narzędzia  do  identyfikacji  sprawców  w  takich

sytuacjach. Pani Burmistrz zapewniła, że Gmina podejmuje wszelkie działania w celu zapewnienia

bezpieczeństwa mieszkańcom i będzie reagować na tego typu sytuacje. Na spotkaniu przypomniano

również  o  możliwości  skorzystania  z  mapy  zagrożeń,  na  której  można  oznaczyć  szczególnie

niebezpieczne miejsca. Są one wówczas objęte większym dozorem policji.

Sprawozdanie Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  stanowi  załącznik  nr  4

do protokołu.

Informacja z wykonania uchwał Rady Miejskiej, stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Ad 6. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2022 r.;

Radny Stefan Wełniak mając na uwadze zmianę odnośnie zgromadzenia środków na remont dachu

świetlicy  wiejskiej  w  Kościerzynie  Wielkim,  zapytał  czy  został  sporządzony  kosztorys  oraz

odpowiednia  dokumentacja  tej  inwestycji.  Radny  wskazał,  iż  najprawdopodobniej  były

dokonywane przeglądy tego obiektu. Radny zwrócił również uwagę, czy w protokołach zaznaczono

konieczność dokonania remontu. Wskazał, że podczas posiedzenia komisji  nie wszystko zostało

wyjaśnione i nie otrzymał na wszystko odpowiedzi.

Jacek  Wiśniewski  –  Zastępca  Burmistrza  Wyrzyska powiedział,  iż  udzielił  już  częściowej

odpowiedzi na wątpliwości radnego podczas posiedzenia komisji w dniu 24 stycznia br. Kwota

potrzebna  do  zabezpieczenia  naprawy została  ustalona  na  podstawie  telefonicznego  rozeznania

kosztów. Nie został sporządzony kosztorys, gdyż ta sprawa wymagała natychmiastowej interwencji.

Przeglądy,  które  były  prowadzone,  wykazywały  jedynie  drobne  zacieki,  ale  nie  wykazywały

konieczności całkowitej przebudowy dachu. Jednakże w ostatnim czasie sytuacja stała się na tyle

uciążliwa dla użytkowników, że podjęto decyzję o przeprowadzeniu remontu.

Radny Stefan Wełniak powiedział, że nie zgadza się z Panem Zastępcą co do sposobu wykorzystania

w  ramach  remontu  świetlicy  wiejskiej  w  Kościerzynie  Wielkim  środków  w  wysokości  około

120.000,00 zł. Mówca zaznaczył, że pojechał do Kościerzyna Wielkiego i rozmawiał z niektórymi

mieszkańcami w celu uzyskania informacji. Dowiedział się, że około 18 lat temu, przed dożynkami,
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zdjęto starą papę z dachu świetlicy, a następnie przymocowano łaty i blachę. Przykładem nieudanej

inwestycji jest basen w Wyrzysku, który również wymagał wielokrotnych poprawek, a nawet spraw

w sądzie z wykonawcą. Wobec tego radny chciałby wiedzieć jakie prace zostaną wykonane za te

pieniądze i jaki jest dokładny koszt tej inwestycji. Według niego, to świadczy o niedbalstwie ze

strony władz gminy.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że zakres prac obejmuje remont dachu,

a  konkretnie  zdejmowanie  obecnego  poszycia  dachowego.  Temat  remontu  dachu  był  również

omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji. Mówczyni nadmieniła, że w zeszłym roku

podjęto  próbę  naprawy  dachu,  ale  niestety  w  jednym  miejscu  dach  został  wyremontowany,

a w drugim nadal przeciekał. Przy szacowaniu kosztów remontu korzystano z szacunku fachowców

dekarzy, którzy dokonali oceny dachu przed jego odkryciem. Podczas remontu okaże się ile łat

należy wymienić. Obiekty gminne są corocznie kontrolowane i oceniane przez fachowców. Zakres

prac obejmuje naprawę dachu, ale jeśli będzie konieczność wymiany innych elementów, to koszty

będą  się  zwiększać.  Nie  jest  możliwe  określenie,  ile  łat  lub  metrów  kabla  będzie  wymagać

wymiany. Wszelkie informacje o awariach są zgłaszane przez opiekunów obiektów. Pani Burmistrz

wskazała, że najpierw podejmuje się próbę naprawy, a dopiero w razie niepowodzenia przystępuje

się do podjęcia inwestycji, co zwykle prowadzi do większych kosztów. Gmina dokłada wszelkich

starań,  aby  usunąć  awarię  i  nie  dopuścić  do  dalszego  niszczenia  obiektu.  Ponadto  dodała,

że obowiązkiem radnych jest dbanie o mienie Gminy.

Przewodniczący  obrad dodał,  że  z  wypowiedzi  przedmówców  wynika,  iż  nie  ma  czasu  na

zwlekanie z naprawą ww. obiektu.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach,

które odbyły się 23 oraz 24 stycznia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w sprawie  zmian w budżecie  Gminy Wyrzysk na

2023 r. wraz z autopoprawką;

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (10)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek 

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Ryszard Grzegorz Sell
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PRZECIW (1)

Stefan Tomasz Wełniak

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)

Andrzej Janusz Głąb, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W  obecności  14  radnych  –  10  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  LXI/569/2023,

która stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata

2023-2030;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach,

które odbyły się 23 oraz 24 stycznia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu  uchwały  zmieniającej

uchwałę w sprawie Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2023-2030 wraz

z autopoprawką.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 

Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell

PRZECIW (1)

Stefan Tomasz Wełniak

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Beata Królik

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W  obecności  14  radnych  –  12  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  LXI/570/2023,

która stanowi załącznik nr 7 do protokołu.
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3) ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu przyjmowanej do obliczania zwrotu rodzicom

kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach,

które odbyły się 23 oraz 24 stycznia 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu

przyjmowanej do obliczania zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów do

placówek oświatowych.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  LXI/571/2023,

która stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

4)  zmieniająca uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielania

wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata

2019-2023;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach,

które odbyły się 23 oraz 24 stycznia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w sprawie  podjęcia  uchwały  zmieniającej  uchwałę

w sprawie  podwyższenia  kryterium  dochodowego  w  celu  udzielania  wsparcia  w  ramach

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023.
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W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  LVIII/572/2023,

która stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

5) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach,

które odbyły się 23 oraz 24 stycznia 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził  głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały zmieniającej uchwałę

w sprawie  określenia  zasad  zwrotu  wydatków  w  zakresie  dożywiania  w  formie  posiłku  albo

świadczenia  rzeczowego  w  postaci  produktów  żywnościowych  dla  osób  objętych  wieloletnim

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
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NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  LXI/573/2023,

która stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

6) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli  nieruchomości za usługi

w zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  lub  osadników  w  instalacjach

przydomowych  oczyszczalni  ścieków  i  transportu  nieczystości  ciekłych  oraz  właścicieli

nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami

komunalnymi na rzecz Gminy Wyrzysk;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach,

które odbyły się 23 oraz 24 stycznia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  sprawie  określenia  górnych  stawek  opłat

ponoszonych  przez  właścicieli  nieruchomości  za  usługi  w zakresie  opróżniania  zbiorników

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu

nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat

za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Wyrzysk.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  LXI/574/2023,

która stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

11



7) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku za

2022 rok;

Radny Stefan Wełniak powiedział,  że nie głosował w tym punkcie podczas posiedzenia komisji,

ponieważ nie uczestniczyli na nim członkowie Komisji Rewizyjnej. Zwrócił się z zapytaniem czy

w przypadku dróg przeprowadzono wyjazdowe kontrole i czy drogi były sprawdzane przez Komisje

Rewizyjną. Drugie pytanie skierowane przez radnego dotyczyło tego, czy informacje w tej kwestii

publikowane na portalu społecznościowym Facebook mogą być uznane za miarodajne wskaźniki

dobrego stanu dróg w Gminie Wyrzysk,  biorąc  pod uwagę,  że  w protokole wspomniano tylko

o drogach, które są w miarę dobre. Radny nie jest w pełni zgodny z tym stwierdzeniem, ponieważ

podczas  jednego  z  posiedzeń  komisji  zwrócił  uwagę  na  progi  znajdujące  się  na  Osiedlu

Ceramicznym w Osieku nad Notecią. Pani Burmistrz zapowiedziała uzupełnienie braków, jednak

do tej pory nie zostało to zrealizowane. Wobec tego radny chciałby uzyskać odpowiedź na pytanie,

czy drogi w Gminie Wyrzysk były poddawane kontrolom.

Radny Leszek Matuszewski powiedział, iż nie był on obecny na posiedzeniu Komisji, gdyż Komisja

Rewizyjna obradowała w poniedziałek tj. 23 stycznia 2023 r. Mówca nadmienił, że gdyby wiedział,

że będzie potrzebny, z chęcią by przyjechał i udzielił Panu Stefanowi Wełniakowi informacji na

temat  omawianego  zagadnienia.  W sprawozdaniu  na  stronie  2  podano,  iż  Komisja  Rewizyjna

dokonała  przeglądu  niektórych  odcinków  dróg  i  wymieniono  je:  Osiek  nad  Notecią  –

ul. Widokowa, Żuławka, Wyrzysk - ul. Akacjowa i ul. Wierzbowa, Bagdad, Glesno, Bielawy Nowe.

Radny Stefan Wełniak dodał, że nie wszystkie odcinki dróg zostały poddane kontroli.

Radny  Leszek  Matuszewski  odpowiedział,  że  Komisja  nie  jest  w  stanie  dokonać  przeglądu

wszystkich dróg w Gminie. Jednakże, radny zauważa potrzebę naprawy dróg, o których wspominał

przedmówca.  Nadmienił  jednak,  że  nie  należy  ich  kategoryzować  na  te  bardziej  lub  mniej

konieczne, gdyż wszystkie drogi są potrzebne i powinny być w dobrym stanie. Dodał, że nie wie na

jakim profilu na portalu społecznościowym Facebook i jaką drogę widział radny Stefan Wełniak,

wobec tego mówcy ciężko jest odnieść się do tych słów. Ponadto wskazał, iż wizytacja dróg miała

miejsce 29 kwietnia 2022 r., a obecnie mamy styczeń 2023 r., więc stan tych dróg z całą pewnością

mógł ulec zmianie. Radny również zauważa wiele różnych potrzeb i na bieżąco je zgłasza. Uważa,

że kiedy w tym roku odbędą się kolejne wizytacje, Komisja na pewno zauważy potrzeby remontu

dróg i będzie o nich mówić, ponieważ drogi gminne są bardzo ważnym elementem bezpieczeństwa.

Radny wyraża zadowolenie, że zarówno Pani Burmistrz jak i Pan Zastępca Burmistrza dostrzegają

ten  aspekt  sprawy.  Ponadto  każda  sprawa,  która  jest  zgłaszana  jest  natychmiast  realizowana

w sposób na jaki jest to możliwe. Nie wszystkie drogi są całkowicie remontowane, gdyż sytuacja

finansowa  nie  zawsze  na  to  pozwala.  Jednakże,  drogi,  które  wymieniane  są  jako  gorzej

utrzymywane są na bieżąco remontowane.
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Radny  Stefan  Wełniak wskazał,  iż  w  pewnym  stopniu  zgadza  się  z  radnym  Leszkiem

Matuszewskim. Radny zwrócił uwagę na sprawę związaną z zastoiskami wody przy Przedszkolu

w Osieku nad Notecią.  Wskazał, iż kontaktował się w tej kwestii z pracownikiem Urzędu, który

zajmuje  się  drogami.  W  ramach  interwencji  pracownicy  Jednostki  Gospodarki  Komunalnej

w Wyrzysku profesjonalnie wykonali  swoją pracę i  dziury zostały załatane.  Radny podziękował

pracownikowi Urzędu Miejskiego w Wyrzysku za podjęcie szybkich działań w tej sprawie.

Przewodniczący obrad poprosił radnych, aby przestrzegać porządku obrad. Wskazał, iż w tej chwili

trwa punkt dotyczący przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej

w Wyrzysku za 2022 rok.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach,

które odbyły się 23 oraz 24 stycznia 2023 r.

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  sprawozdania  z  działalności

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku za 2022 rok.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W  obecności  14  radnych  –  13  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  LXI/575/2023,

która stanowi załącznik nr 12 do protokołu.
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8) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej

w Wyrzysku za 2022 rok;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach,

które odbyły się 23 oraz 24 stycznia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  sprawozdania  z  działalności

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Wyrzysku za 2022 rok.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  LXI/576/2023,

która stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

9) rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Wyrzyska;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach,

które odbyły się 23 oraz 24 stycznia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zwrócił  się  z  prośbą  do  Przewodniczącego  Komisji  Skarg,  Wniosków

i Petycji o przedstawienie krótkiego uzasadnienia do podejmowanej uchwały.

Przewodniczący Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji  wskazał,  iż  Komisja  na posiedzeniu uznała

skargę za bezzasadną z tego powodu, że wszystkie niezbędne dane i informacje są przez Gminę

udostępniane i zamieszczane m.in. na stronie BIP.
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Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza

Wyrzyska.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  LXI/577/2023,

która stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

O godz.  13:06 przewodniczący obrad zarządził 5 minut przerwy w celu zapoznania się z projektem

uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu  udzielania  dotacji  na  realizację  zadań  inwestycyjnych

obejmujących finansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy

zabytku  wpisanym  do  rejestru  zabytków  lub  gminnej  ewidencji  zabytków,  ich  rozliczania  oraz

kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.

O godz. 13:38 wznowiono obrady.

10) przyjęcia projektu uchwały w sprawie zasad i trybu udzielenia dotacji na realizację zadań

inwestycyjnych  obejmujących  finansowanie  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub

robót  budowlanych  przy  zabytku  wpisanym do  rejestru  zabytków lub  gminnej  ewidencji

zabytków,  ich  rozliczania  oraz  kontroli  w  ramach  Rządowego  Programu  Odbudowy

Zabytków

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach,

które odbyły się 23 oraz 24 stycznia 2023 r.
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Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie zasad

i  trybu  udzielenia  dotacji  na  realizację  zadań  inwestycyjnych  obejmujących  finansowanie  prac

konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót  budowlanych  przy  zabytku  wpisanym  do  rejestru

zabytków lub  gminnej  ewidencji  zabytków, ich  rozliczania oraz kontroli  w ramach Rządowego

Programu Odbudowy Zabytków.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 

Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 

Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stefan Tomasz Wełniak

BRAK GŁOSU (1)

Krzysztof Bernard Bartkus

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W  obecności  13  radnych  –  12  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  LXI/578/2023,

która stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

11)  Obwieszczenia  Nr  .../.../2023  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  z  dnia  27  stycznia  2023  r.

w sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  w  sprawie  ustalenia  maksymalnej  liczby

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy Wyrzysk.

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach,

które odbyły się 23 oraz 24 stycznia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  sprawie  Obwieszczenia  Nr  .../.../2023  Rady

Miejskiej w Wyrzysku z dnia 27 stycznia 2023 r. w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały

w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie

gminy Wyrzysk.
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W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  przyjęła  Obwieszczenie  Nr  1/2023,

która stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Opinie  komisji  Rady  Miejskiej  w Wyrzysku dotyczące  materiałów na LXI  sesję  Rady Miejskiej

w Wyrzysku w dniu 27 stycznia 2023 r. stanowią załącznik nr 17 do protokołu.

O godz. 13:40 Przewodniczący obrad zarządził 5 minut przerwy.

O godz. 13:44 wznowiono obrady.

Ad 7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych

w okresie międzysesyjnym.

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że w styczniu zwrócono się do niego o naprawienie części

oświetlenia. To był dosyć długa odległość. Także zwróciłem się Pana Burmistrza osobiście w tym

temacie.  Radny  dodał,  że  Pan  Burmistrz  i  podległe  służby  działały  w  sposób  profesjonalny

i natychmiastowy. Awaria została usunięta w krótkim czasie za serdecznie dziękuję w imieniu i na

prośbę mieszkańców.

Ad 8. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.

Sołtys wsi Osieka nad Notecią – Ewa Pawlaczyk poprosiła, aby zwrócić uwagę na odcinek drogi,

który przechodzi przez Pracz i łączy się z wyremontowaną ul. Przemysłową, która była oddana do

użytku. Mówczyni nadmieniła, iż ten odcinek drogi był kiedyś sfinansowany w ramach dotacji na

dojazdy do pól.  W tym momencie  droga  jest  naprawdę w złym stanie.  W okresie  letnim pola

z jednej i drugiej strony są obsiane kukurydzą. W tej chwili ten odcinek drogi jest bardzo zawężony,
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a gdyby nie fakt, że jest tam asfalt to zdaniem mówczyni byłoby tam bardziej obsiewane. Wobec

tego zwraca się z uprzejmą prośbą, aby radni bądź pracownicy urzędu, którzy zajmują się drogami

dokonali  oględzin tego odcinka drogi.  Pani sołtys wskazała,  że ww. odcinek jest  tak zawężony

w niektórych miejscach, że mijanie się z innym pojazdem na tej drodze jest już problematyczne.

Mówczyni pamięta z czasów dzieciństwa, że po obu stronach drogi rosły tam czereśnie. Była ona

wtedy jeszcze przejezdna, gdyż dwa transporty normalnie mogły jeździć. Na ten moment staje się to

niemożliwe, a zwłaszcza na wspomnianym zakręcie. Wobec tego mówczyni prosi o przyjrzenie się

tej sprawie i rozwiązanie ww. problemu.

Zastępca Burmistrza Wyrzyska – Jacek Wiśniewski odnosząc  się  do słów Pani  sołtys zapewnił,

iż zostaną  skierowane  w  to  miejsce  stosowne  służby,  aby  zweryfikować  ten  problem.  Ponadto

dokona  weryfikacji  granic  pasa  drogowego  oraz  granic  prywatnych  działek.  Nadmienił,  iż

interwencja w tej  sprawie  nastąpi  najszybciej  jak to  możliwe,  aby uniknąć podobnych sytuacji

podczas wiosennych prac polowych. Mówca wskazał, iż obecne warunki pogodowe uniemożliwiają

podjęcia działań naprawczych ww. odcinka drogi, ale zapewnił, że Gmina zajmie się naprawą drogi

w tych miejscach, które wymagają szybkiej interwencji.

Ad 9. Wolne głosy

Radny Stefan  Wełniak  odnosząc  się  do  słów Pani  sołtys  zapytał,  czy  jest  możliwość wywarcia

wpływu  w  jakikolwiek  sposób  na  właścicieli  gruntów  obsiewanych  kukurydzą,  aby  poprawić

widoczność  i  uniknąć  wypadków.  Ponadto  wskazał,  że  zgadza  się  ze  słowami  Pani  sołtys,

podkreślając, iż podobna sytuacja ma miejsce na skrzyżowaniu drogi powiatowej i drogi krajowej

nr  10.  Obsiewanie  w  tym  miejscu  kukurydzą,  która  wysoko  rośnie  prowadzi  do  ograniczenia

widoczności.  Radny  nadmienił,  że  Rada  Miejska  w  Wyrzysku  podejmowała  nawet  decyzję

o likwidacji  pomnika  przyrody,  a  także  były wycinane drzewa,  co  przyczyniło  się  do poprawy

widoczności. Jednak w dalszym ciągu znaczny problem stanowi obsiewanie pól przez rolników

kukurydzą w tym miejscu.

Burmistrz  Wyrzyska – Bogusława Jagodzińska  odpowiedziała,  iż  Gmina ma jedynie możliwość

podjęcia działań w obrębie pasa drogowego. Nie ma natomiast możliwości prawnej, aby nakazać

właścicielom  gruntów  czy  rolnikom  określony  rodzaj  plonów  na  danej  działce.  Mówczyni

nadmieniła, iż każdy rolnik ma prawo obsiewać, sadzić na swoim gruncie to co uważa za stosowne,

słuszne i dla niego samego korzystne. Ponadto zapewniła, iż zostaną podjęte działania w kwestii

pasów drogowych.  Nie  jest  to  tylko  i  wyłącznie  przypadłość  użytkowników czy  mieszkańców

Osieka nad Notecią. Gmina walczy z przywróceniem pasów drogowych i oraniem tych gruntów,

które są pasami drogowymi we wszystkich niemalże miejscowościach wiejskich. Wiele osób udało

się już prawnie „przymusić” do przywrócenia pasa drogowego i  wielu nauczeni  tym, że sąsiad
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został ukarany przywróciło pas drogowy. Mówczyni zapewniła, że zostaną podjęte odpowiednie

działania.

Józef Kołos odniósł się do ppkt 10 porządku obrad, który decyzją Wysokiej Rady został  zdjęty

z dzisiejszych obrad.  Zdaniem mówcy budzi  on wiele  kontrowersji  i  wymaga uwagi.  Wskazał,

iż rozumie, że został on odwołany z porządku dzisiejszej sesji. Wobec tego chciałby się upewnić,

że dalsze rozmowy w tej kwestii będą miały miejsce na wspomnianym wcześniej zaplanowanym

spotkaniu  w  dniu  1  lutego  2023  r.  Ponadto  apelował  do  radnych,  sołtysów  i  wszystkich

zainteresowanych tym tematem, a w szczególności  mieszkańców Osieka nad Notecią,  Bąkowa,

Komorowa i Żuławki o to, aby zająć się dokładnie tym tematem. Podkreślił, że Gmina ma swój

samorząd.  Zdaniem  mówcy,  gdyby  ten  temat  nie  był  tak  ważny  to  zapewne  nikt  z  Sejmiku

Województwa Wielkopolskiego nie  zwracałby się w tej  sprawie do Gminy. Wskazał,  że jest  to

niezwykle ważny temat,  gdyż producenci  wołowiny,  mleka,  itp.  mają  tam swoje łąki  i  grunty,

a zgodnie  z  tym  co  zostało  zawarte  w  projekcie  uchwały  nie  będzie  można  tam  niczego

wybudować.  Ponownie  apelował  o  to,  aby  spotkanie  1  lutego  br.  było  bardzo  owocne,

a przedstawiciele  Sejmiku  Województwa  Wielkopolskiego  w Poznaniu  określili  czego oczekują

i czego mieszkańcy Gminy mogą się spodziewać w najbliższych latach.

Burmistrz Wyrzyska – Bogusława Jagodzińska odwołując się do wypowiedzi Pana Józefa Kołosa,

powiedziała,  że  władze  Gminy  chcą,  aby  mieszkańcy  wiedzieli  jakie  obwarowania  lub

udogodnienia daje mieszkańcom taka forma ochrony przyrody jak park krajobrazowy. Mówczyni

wskazała, iż zależy jej na tym, aby posiadać jak największą wiedzę w tym zakresie, dlatego z tego

powodu poprosiła radnych o zdjęcie z porządku obrad punktu dotyczącego Parku Krajobrazowego

Dolina Noteci.  Nadmieniła,  że słuchając wypowiedzi  przedstawicieli  Urzędu Marszałkowskiego

wspomniany  park  nakłada  się  na  obszar  objęty  programem  Natura  2000.  Z  tego  powodu

organizowane  jest  spotkanie  w  celu  wyjaśnienia  i  podjęcia  właściwej  decyzji.  Odnosząc  się

ponownie do słów Pana Józefa Kołosa mówczyni wskazała, iż Gmina jest samorządem, który ma

mnóstwo uprawnień, ale tak jak musi ona posiłkować się opiniami różnych instytucji tak i Urząd

Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego musi wysłuchać opinii gmin. Gmina wyraża swoją

opinię, a Urząd Marszałkowski w myśl tych głosów z poszczególnych gmin podejmuje decyzję.

Pani Burmistrz nie sądzi, aby jakikolwiek samorząd czy to szczebla gminnego, powiatowego czy

wojewódzkiego działał wbrew woli mieszkańców i na ich niekorzyść. Wskazała, że z własnych

doświadczeń  wynika,  że  czasami  mówi  się  „nie”  bez  sprawdzenia.  Wobec  tego,  aby  posiadać

wiedzę i mieć przekonanie co do słuszności jakichkolwiek działań organizowane jest to spotkanie.

Na koniec swojej wypowiedzi mówczyni serdecznie zaprosiła wszystkich na ww. spotkanie.

Józef Kołos podziękował Pani Burmistrz za szersze wyjaśnienia tej kwestii. Podkreślił, że na ten

moment nie jest znane wiele aspektów.
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Przewodniczący  obrad wskazał,  iż  nie  pozostaje  nic  innego  jak  uzbroić  się  w  cierpliwość

i poczekać  do  1  lutego  br.,  aby  wysłuchać  głosów  specjalistów,  a  także  osób,  które  wyszły

z inicjatywą przyjęcia takiej uchwały.

Rafał  Gdaniec powiedział,  że  jego  zdaniem  powstanie  tego  parku  stanowi  zagrożenie  dla

gospodarstw z terenu Gminy Wyrzysk z tego względu, że jest już tam program Natura 2000, który

wszystko reguluje. Powstanie tego parku może spowodować to, że rolnicy nie będą kosić tych łąk.

Na ten moment padają deklaracje, że nic się w tej kwestii nie zmieni, ale za parę lat może ulec

zmianie ustawa, nastąpi podniesienie rangi parku i nie będzie można z tego wówczas korzystać.

Zdaniem mówcy lepiej jest się po prostu z tego projektu wycofać.

Burmistrz  Wyrzyska  –  Bogusława  Jagodzińska odnosząc  się  do  słów  przedmówcy  wskazała,

iż wiele  rzeczy  nie  jest  znane.  Mówczyni  wyraziła  nadzieję,  że  planowane  spotkanie  rozwieje

wszelkie  wątpliwości,  gdyż  nie  wiadomo  co  jeszcze  jest  planowane.  Wobec  tego  trudno  było

wyciągać odpowiednie wnioski.

Radny Stefan Wełniak zapytał, czy w innych gminach miały już miejsce tego typu spotkania.

Burmistrz Wyrzyska – Bogusława Jagodzińska odpowiedziała, że Gmina Wyrzysk była pierwszą,

która się tym tematem zajęła i najwcześniej planowała podjęcie uchwały w tej sprawie. Mówczyni

wskazała, że niektóre gminy nie podejmują w ogóle tematu czyli wówczas opiniują pozytywnie.

W Gminie Wyrzysk nigdy nie było sytuacji, w której to mieszkańcy nie zostaliby poinformowani

o tego typu działaniach. Dajemy możliwość przyjścia każdemu zainteresowanemu, aby wysłuchać

tego, co mają do powiedzenia autorzy projektu w sprawie Parku Krajobrazowego Dolina Noteci.

Ponadto mówczyni podkreśliłam, że władze Gminy także nie posiadają aż takiej wiedzy, stąd padła

taka decyzja, żeby się spotkać i podjąć decyzję właściwą bez szkody dla nikogo.

Ad 10. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 14:05 Przewodniczący Rady

zamknął LXI sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół  sporządzono  w  jednym  egzemplarzu,  na  podstawie  transmisji  obrad  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku, archiwizowanej w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Protokół sporządziła:
Klaudia Tyburczy
podinsp. ds. obsługi rady gminy
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